
Protokół nr 3/2019

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia 

w dniu 24 lipca 2019 r.

Posiedzenie  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Marek  Piątkowski.  

W posiedzeniu członkowie komisji (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecny był radny

Daniel  Zdanowski),  Wicestarosta  Jerzy Czapliński,  Dyrektor  Zespołu Szkół w Nowym Mieście

Lubawskim Barbara Przeradzka – Martko, Dyrektor  Zespołu Szkół  Zawodowych w Kurzętniku

Katarzyna Trzaskalska oraz Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Barbara Orłowska

(lista obecności gości stanowi załącznik nr 2).

Przewodniczący pogratulował p. Trzaskalskiej objęcia stanowiska Dyrektora ZSZ.

Przewodniczący przedstawił porządek obrad – załącznik nr 3. Radni nie mieli uwag do porządku.

Za przyjęciem porządku głosowało 5 członków komisji.

Ad. 1

Przewodniczący poprosił o przedstawienie wyników naboru do klas pierwszych.

P. Przeradzka – Martko poinformowała, że po gimnazjum jest 108 uczniów (pięć oddziałów, w tym

są dwa oddziały mniej liczne - klasa humanistyczna kierunek społeczno-medialny i klasa sportowo

– obronna), natomiast po szkole podstawowej – 136 uczniów (tu też jest pięć oddziałów, z tego

najmniej liczne są kierunki: społeczno – medialny i ekonomiczno – lingwistyczny). Są to dane z 11

lipca  br.  Ruch uczniów nadal  trwa.  Szkoła  jest  przygotowana  na  przyjęcie  zwiększonej  liczby

uczniów.  Wszyscy  uczniowie  będą  dysponować  szafkami.  Standar  klas  i  jakość  procesu

edukacyjnego nie będzie odbiegać od lat poprzednich. 

Przewodniczący zapytał czy ruch ten polega na tym, że uczniów ubywa czy przybywa.

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że przybywa. Po 15 sierpnia będzie wiadomo ilu ostatecznie

będzie  uczniów.  Kadra  jest  zabezpieczona.  Dodała,  że  od  początku  było  wiadomo,  że  szkoła

lokalowo będzie przyjęcia podwójnego rocznika.

Przewodniczący zapytał czy jest dużo uczniów spoza Nowego Miasta.

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że tak, ale dokładnej informacji nie poda. Dodała, że np.

Brodnica zapewnia darmowy transport dla uczniów. Jeżeli chodzi o Nowe Miasto jest duży problem

komunikacyjny. 

Wicestarosta powiedział, że być może do końca tygodnia coś się w tej sprawie wyjaśni.

P. Trzaskalska powiedziała, że brodnickie Centrum Kształcenia Zawodowego przyjęło ponad 2 tys.

uczniów.
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P.  Przeradzka  –  Martko  powiedziała,  że  z  liniami  które  obsługiwał  PKS  Brodnica  jest  duży

problem.

P. Trzaskalska powiedziała, że PKS Ostróda też jest w likwidacji.

Wicestarosta  powiedział,  że  podjęto  rozmowy  z  prywatnymi  przewoźnikami.  Starostowie

otrzymali listę dojeżdżających do szkół. Takich osób jest wiele.

P. Trzaskalska poinformowała, że do ZSZ przyjęto 407 nowych uczniów (jedna osoba jeszcze dziś

złożyła dokumenty). Po gimnazjum do Technikum przyszło 115 uczniów, do Szkoły Branżowej -

82 osoby. Po szkole podstawowej do Technikum jest 118 uczniów, do Szkoły Branżowej – 92. Po

gimnazjum powstały 4 pełne oddziały Technikum i 3 oddziały ogólnodostępne Szkoły Branżowej.

Zrezygnowano z oddziału integracyjnego. Jest bardzo dużo uczniów z orzeczeniami. Była zgoda na

utworzenie jednego oddziału integracyjnego i  dwóch oddziałów ogólnodostępnych.  Duża liczba

orzeczeń powoduje, że należałoby utworzyć więcej oddziałów integracyjnych. W takim oddziale

jest dwóch nauczycieli  na większości przedmiotów. Jest to bardzo kosztowne dla szkoły i powiatu.

Wszyscy uczniowie,  którzy  mają  orzeczenia,  mają  i  tak  mieli  zajęcia  rewalidacyjne.  Po szkole

podstawowej też są 4 Oddziały  Technikum oraz 3 oddziały ogólnodostępne Szkoły Branżowej.

Dodała,  że  podobnie  jak  w  przypadku  Zespołu  Szkół,  jest  jeszcze  ruch,  uczniowie  jeszcze

kompletują dokumenty. Kilka osób może jeszcze dojść. Kadra nauczycielska zwiększyła się z 58 do

67 osób. Nadal potrzeba jeszcze kilku nauczycieli, w tym dobrego informatyka z umiejętnościami

programowania. Może być problem z obsadzeniem tego przedmiotu. P. Trzaskalska dodała, że stara

się szukać dobrych nauczycieli, z dobrym przygotowaniem do zawodu. Chodzi o to, aby poprawić

wyniki  matur.  P.  Trzaskalska  podziękowała  organowi  prowadzącemu  za  prace  remontowe  

w  pomieszczeniach  piwnicznych,  w  których  powstanie  5  sal  lekcyjnych.  Na  ten  moment  nie

rozwiąże to problemu lokalowego, ale ułatwi proces dydaktyczny. Prace remontowe jeszcze trwają.

Szatni  nie  będzie,  szafki  dla  uczniów  będą  stały  na  korytarzu.  P.  Trzaskalska  dodała,  że  od

momentu, kiedy objęła funkcję dyrektora czyli od 1 lipca jest sama, ponieważ pani Wicedyrektor

jest na urlopie, a drugi Wicedyrektor przebywa na zwolnieniu lekarskim. 

Radna Barbara Grzywacz zapytała czy p. Wicedyrektor nie mogła przesunąć urlopu. 

P. Trzaskalska poinformowała, że z uwagi na poważny problem zdrowotny, p. Wicedyrektor nie

wróci do pracy z początkiem roku szkolnego. Z kolei p. Wicedyrektor wykorzystuje zaległy urlop,

ponieważ zrezygnowała z funkcji wicedyrektora.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego tematu. Radni nie mieli pytań.

Ad. 2

Przewodniczący poprosił o przedstawienie wyników matur.
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P. Przeradzka – Martko poinformowała, że średnia z matur wyniosła 82% , 14 uczniów ma prawo

do poprawek. Jeśli wszystkim by się udało, to średnia wyniosłaby 94%. Jest klasa gdzie zdawalność

matur wyniosła 100%, ale jest też klasa gdzie zdawalność wyniosła 54%. W tym roku największy

problem sprawił  język angielski.  Z  matematyki  matury  nie  zdało  zaledwie  kilka  osób,  a  język

angielski zarówno w części ustnej jak i pisemnej, sprawił duże trudności. Trzeba z tego wyciągnąć

wnioski. Zastanowić się jak podnieść efektywność, motywację uczniów. Trzeba dojść do tego, co

spowodowało, że angielski był taki trudny.

Przewodniczący zapytał czy angielski sprawił kłopot tylko naszym uczniom, czy był problemem

dla wszystkich uczniów w kraju.

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że nie potrafi odpowiedzieć na pytanie. Takie szczegółowe

analizy będą znane dopiero po przeprowadzeniu egzaminów poprawkowych. 

Radna Teresa Łątkowska zapytała czy problem z językiem angielskim wystąpił  też w ubiegłym

roku.

P. Przeradzka – Martko wyjaśniła, że tak duży problem wystąpił w tym roku, chociaż w ubiegłym

wynik też był nieco poniżej średniej krajowej. 

Radny Jacek Rydel powiedział, że można to odnieść do wyników egzaminów z języka angielskiego

w szkołach podstawowych.  W szkole w Kurzętniku  wyniki  z języka angielskiego były słabe –

szkoła osiągnęła 4 stanin, a z pozostałych przedmiotów – 5. Być może więc problem z językiem

zaczyna się już w niższych klasach.

P. Przeradzka – Martko stwierdziła, że język angielski jest w tej chwili językiem wszechobecnym –

dzieci grają w gry komputerowe, korzystają z internetu, oglądają filmy i być może są zbyt pewne

swojej znajomości języka. W momencie, kiedy trzeba poradzić sobie z gramatyką, słownictwem, to

jest problem.

Radny  Rydel  powiedział,  że  zawsze  w  dużych  miastach  wyniki  z  języka  są  lepsze,  bo  dzieci

częściej korzystają z korepetycji.

P.  Przeradzka  –  Martko  odpowiedziała,  że  to  prawda,  ale  teraz  jest  tyle  ciekawych  pomocy

naukowych, stron w internecie, że ktoś kto chce popracować z językiem, nie ma z tym problemu.

Trzeba mieć tylko dużo samozaparcia i motywacji.

Przewodniczący zapytał czy poziom trudności egzaminu był dużo wyższy.

P.  Przeradzka  –  Martko  odpowiedziała,  że  nauczyciele  twierdzą,  że  był  porównywalny  

z poprzednimi latami. Z kolei część uczniów mówi, że egzamin był trudny, a inni, że bardzo łatwy.

P. Trzaskalska poinformowała, że średni wynik z matury wyniósł 73% (średnia krajowa wyniosła

65,6%) Wynik jest więc niezły i gdyby wszyscy zdali poprawki, to wynik wyniósłby nieco ponad

87%. Do egzaminu poprawkowego ma prawo 9 osób – jedna osoba z języka polskiego, 7 z języka
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angielskiego  i  3  osoby  z  matematyki.  Był  też  przypadek  ucznia,  który  wybrał  sobie  kilka

przedmiotów rozszerzonych. Maturę zdał dobrze, ale na jeden egzamin – z fizyki nie przyszedł

(wystarczyłoby,  żeby  przyszedł  i  podpisał  listę).  Osoba  ta  nie  ma  prawa  nawet  do  poprawki.

Możliwe, że powodem była nieświadomość konsekwencji.

Przewodniczący zapytał czy są pytania do tego tematu. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący podziękował za obecność i zamknął posiedzenie.

Protokół sporządziła:                                     Przewodniczący Komisji

Anna Andrzejczak                                                             Marek Piątkowski 
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